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A KisapostagiÖnkormányzat lapja
2022. szeptember

Kisapostagi

A Duna sor északi oldalán egy méteres kígyó kivágódo� a
fűből az aszfaltra, felágaskodo� és azonnal megcsípe�, majd
elviharzo� a kerítések felé – olvasha�uk egy kisapostagi
Facebook csoportban. Az elsőre meglepő beszámolót a sajtó
is felkapta, országos bulvárhír le� belőle. Megkerestük a
Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesület Kétéltű-
és Hüllővédelmi Szakosztályának �tkárát, Péntek A�la László
biológust, hogy hiteles forrásból tájékoztathassuk az
olvasókat az eset kapcsán.

Kiss Balázs és Kollár Kristóf
világbajnoki sikerei

Mindkét kiváló sportoló Kisapostagon él, illetve ide ingáz-
nak haza. Az elmúlt időszakban két világversenyen is részt
ve�ek. A verseny tapasztalairól kérdeztük őket. A Kollár
Kristóffal és Kiss Balázzsal készült interjúnkat a �zenegye-
dik oldalon olvashatják.

Bár a szüre� felvonulást nem
sikerült megtartani az esős idő
mia�, a kisapostagiak ünneplő
kedvét nem lehete� elvenni.

A falu kulcsának átadása után
sütemények és pálinkák verse-
nye ve�e kezdetét. Amíg a zsű-
ri kóstolt, a vendégek vacso-
ráztak; nem is akármilyen pör-
töltet. Többszörösen díjazo�
szakács készíte�e nagy gond-
dal és sok szerete�el.

Este 8 órakor a hagyományok-
nak megfelelően a szépen fel-
öltözö� táncosok Kisapostag
táncával nyito�ák meg a bált.

A jó hangulatról a Túri zenekar
gondoskodo�. Kifulladásig tar-
to� a bál, ahol a táncot idős és
fiatal egyaránt ropta. 4

Megjelent
Szilágyi-Kiszler Adrienn

új könyve a
Millió csillag ragyogása

Augusztus 30-án jelent
meg a kisapostagi kötődésű
írónő harmadik roman�kus
regénye. Adriennel a meg-
jelenés kapcsán beszél-
ge�ünk.

Szüreti mulatságSzüreti mulatság

Haragos, de nem mérges
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- Milyen gondolatok, elképzelések elozték
meg a pályázati jelentkezést?

- Kisapostag szeren‐
csés földrajzi és infra‐
strukturális szempont‐
ból is. Élénk gazdasá‐
gi környezetben, cso‐
dálatos természeti
adottságok mellett re‐
mek közlekedéssel
rendelkezik. A Duna-
part kedvelt szórako‐
zási-kikapcsolódási
lehetőséget ad a helyi
lakosoknak és az ide
érkezőknek. A telepü‐
lés közlekedési helyzete nagyon kedvező. A Pen‐
tele híd, az M6-os autópálya bekapcsolja a falut
az ország közlekedési vérkeringésébe.

Dunaújváros és Dunaföldvár közelsége munka‐
helyeket ad Kisapostag lakóinak és gazdasági
előnyöket biztosít a helyi vállalkozások számára.
Lélekszámát tekintve a település folyamatosan
bővül új lakosokkal, főleg a fiatalok számára von‐
zó a hely. A település igyekszik felzárkózni a tér‐
séghez, ezért több olyan fejlesztés valósult meg
az utóbbi időben, amely a falu rangját emelte. Je‐
lenleg is zajlanak beruházások a faluban, a piac‐
tér kialakítása, a Deák és az Iparos utcák felújítá‐
sa folyamatban van. A cél az volt, hogy az uniós

pályázatok folytatása révén a fejlődés ne álljon
meg. A Terület- és Településfejlesztési Operatív
Program Plusz, azaz a közismertebb nevén a
TOP Plusz keretében sikerült forrást szereznünk
egy nagyberuházásra, amely révén a település la‐
kói számára rég várt fejlesztések valósulnak meg.
- Melyek ezek?

- A község népességmegtartó képességének erő‐
sítése, az életminőség javítása érdekében továb‐
bi célunk a közlekedésfejlesztési kapcsolatok ja‐
vítása. Ezért a teljes településre kiterjedő fejlesz‐
tési csomagot dolgoztunk ki jelen projektben. A
fejlesztési terület lehatárolásánál Kisapostag Köz‐
ség Településrendezési Terve és Településfej‐
lesztési Koncepciója előírásait vettük figyelembe,
valamint azt, hogy a település közlekedési és víz‐
rendezési problémáinak megoldása során hol tu‐
dunk a leghatékonyabban beavatkozni. Az érintett
beavatkozási terület lehatárolásánál külön szem‐
pontként vettük figyelembe az elmúlt évek balese‐
ti- és vízkáreseményeit és a településszerkezeti
adottságokat. Jelenleg a lezúduló csapadékvíz és
a hordalék csillapítás nélkül éri el a vízfolyás med‐
rét, erodálva a rézsű oldalakat, veszélyeztetve az
ingatlanokat, az útpályát, illetve a közműhálóza‐
tokat.

Kisapostag Község Önkormányzata 294.043.676 forint pályázati támogatáshoz
jutott. Ezzel kapcsolatban kérdeztük Nagy Attilát, a település polgármesterét.

„

Rég várt fejlesztés valósul meg Kisapostagon



A Széchenyi István utca csapadékvíz elvezeté‐
sének kiépítése, valamint a Kisapostagi vízfo‐
lyás meder és rézsű oldalainak rekonstrukciója
az 1+614 m. sz. környezetében a projekt elsőd‐
leges céljai. A Petőfi Sándor utca zöld infrastruk‐
turális fejlesztése a projekt második fő célja. Kis‐
apostag község területén a védtelen közlekedők
(gyalogosok) akadálymentes és biztonságos
közlekedési feltételeinek biztosítása, ezzel a
fenntartható közösségi közlekedési módok
használati részarányának növelése a projekt
harmadik fő célja.
- Konkrétan ez mit jelent?

- A főutcán a Hungária presszótól járdát építünk
egészen a 6-os főútig, pontosabban a külső
buszmegállóig. Két gyalogos-átkelőhely létesül
a főutcán. Az idősek, a gyermekek, a babakocsi‐
val közlekedők, és a mozgáskorlátozottak igé‐
nyeit is figyelembe vettük a tervezésnél.

A Petőfi utcán vízelvezető rendszer lesz - ide ve‐
zetjük be minden ingatlanból a kifolyó vizet -, ez
pedig becsatlakozik a patakba. A patakmedret
helyreállítjuk, hogy a funkcióját teljesen, be tudja
tölteni, azaz a vizet el tudja vezetni. Problémát
jelenthet a hirtelen lezúduló nagy mennyiségű
eső, amely az éghajlati változások miatt egyre
gyakoribb. A felső utcákról lezúduló csapadékvíz
a főutcát önti el. A Széchenyi István utca, amely
a fő utcára lejt – valamint az iskolának és az óvo‐
dának is helyet ad –, teljes körű felújításon esik
át, burkolatcserét kap, köznapi nyelven megfo‐

galmazva leaszfaltozzuk. Itt is kiépítjük a vízel‐
vezető rendszert, hogy a csapadék a főutca alatt
elvezetve a patakmederbe folyjon. A beruházás
révén várhatóan a vízkárok csökkennek majd.

Tervben van még a jelenlegi kisapostagi üdvöz‐
lőtábla környezetének megújítása. A lakosság
számára kulturált közparkot hozunk létre, ahol a
családok, barátok jól érezhetik magukat.

- Ezek valóban szükséges és nagyon hasz-
nos fejlesztések. Hol tart a folyamat? Mikor
tudja Kisapostag lakossága élvezni a beruhá-
zás előnyeit?
- Jelenleg a tervezés, engedélyeztetés fázisá‐
ban vagyunk, ezek megszerzése után írhatjuk ki
a pályázatot a beruházók részére. Becslésem
szerint a munkálatok fizikai indítása jövő év tava‐
szán indulhat meg és reményeink szerint őszre
elkészülhet, de a projekt befejezésének végső
határideje 2024. május 15.



A Falubíró hirtelen átérezte mekkora felelősség a falu kulcsának
őrzése

A Szüre� Mulatság első ünnepi része Kisapostag kulcsának hivatalos
átadása, melyet a polgármester a Falubírónak és Bíróasszonynak ad
át az ünnep időtartamára. Nagy A�la rövid beszédében köszöntö�e
a résztvevőket, egyú�al reményét fejezte ki, hogy a csőszkislányok és
csőszkislegények tovább viszik majd ezt a szép hagyományt, melyet
ők is megkaptak az elődöktől. Ezt követően átadta a falu kulcsát a
Falubírónak, hogy vigyázzon rá. A bíró átve�e a díszes párnán fekvő
kulcsot, majd egy kíváncsi csőszpalánta addig húzta maga felé a
párnát, míg a kulcs nagy csörömpöléssel a színpad deszkáira ese�. A
közönség hangos nevetéssel díjazta a produkciót.

Szüre� (F)elvonulás

Nem kedveze� idén az időjárás a szüre� felvonulásnak. Már napokkal a rendezvény elő� lehete� sejteni, hogy esős idő
lesz, de reménykedtünk abban, hogy az előrejelzések tévesnek bizonyulnak. Úgy látszik hiába beszélte meg Edit, a falu
gondnoka Szent Péterrel a jó időt, az aszályos időben mondo� sok ima, most érte el a hatását, így jö� az égi áldás
bőségesen. A tervek szerint a felvonulókat Tóth Lajos, bölcskei Guinness rekorder csikós veze�e volna puszta ötösével. A
szüre� felvonulás végén lovas-, betyár bemutatót és puszta ötös hajtást is megtekinthe�ünk volna. Felvonulás helye�
elvonultunk az eső elől, várva az ötórás ünnepélyes kulcsátadást a szépen feldíszíte� kultúrteremben.

Szüreti Mulatság

Szüre� felvonulók az ‘50-es években és 2022-ben. Csak az évszám változik, a hagyomány nem.

A Falubíró, a Bíróné és a Polgármester: Molnár Lehel és
felesége, Molnárné Kövér Tímea, valamint Nagy A�la

2022. Kisapostag
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A PÖRKÖLT!

Bizony, így, csupa nagybetűvel. Aki kóstolta, az ér�, hogy
miért írtam így. Nagy Károly - a többszörösen díjnyertes
pörköltkészítő - két bográcsban nagy gonddal készíte�e
remekművét Jakus László és Szilágyi Lajos segítségével. Az
egyikben csülök, a másikban lapocka rotyogo�. Mikor
kérdezték, hogy milyet kérek, azt válaszoltam – a Kis Vuktól
eltanulva-, ilyet is, meg olyat is! Hogy melyik volt a
finomabb? Nem tudnék válaszolni, egy kis repeta talán
segítene eldönteni.

Versenyben a sütemények és a pálinkák

Amíg mi vacsoráztunk, a zsűri különféle kritériumok alapján
értékelte a nevezéseket. A hivatal mögö� területen
par�sátrak ala� sorakoztak a sörpadok, a szélén hosszú
sorban a finomságok. Mint a falu hírmondója, vacsora után
szükségét éreztem belekotnyeleskedni a sütemények
kóstolásába, hogy tájékoztatni tudjam az olvasókat első
kézből. Jelentem, mindennel meg voltam elégedve, a
nevezők kite�ek magukért. Nekem a szilvalekváros kis
papucska ízle� a legjobban, de az általam kóstoltak
mindegyike díjat érdemelne. Bár még tart a tér kialakítása, -
véleményem szerint - ezt senki sem bánta, mert lá�uk, hogy
milyen nagy az igény a többfunkciósra terveze� kibővíte�
területre és milyen jó lesz, ha elkészül.

Nyitó tánc és buli kifulladásig

Estére megtelt a terem emberekkel és várakozással, a nap
fénypontja következe�. Pontban nyolc órakor a Falubíró és a
Bíróasszony vezetésével a táncosok bevonultak zeneszóra,
majd a hagyományoknak megfelelően Kisapostag táncával
nyito�ák meg a bált, melyet a Kossuth-tánc követe�. Ezt
követően mind az aprónép, mind pedig az idősebb korosztály
önfeledt táncolásba kezde�, hála és köszönet a jó
hangulatért a Túri zenekarnak. A helyszínen tombolajegyeket
lehete� vásárolni, melyet az éjszaka folyamán kisorsoltak, a
szerencsések ajándékokkal térhe�ek haza. A nap folyamán a
színpad elő� felállíto� tekintélyes méretű szőlőfürtöt
csőszlegények őrizték, nehogy a „varjak” elcsipegessék az
éjféli akció elő�. Végül Bokor Tamásé le� a termetes példány.

Jövőre ugyani�

Köszönjük a támogatóknak a nagylelkűségét, a segítőknek a
munkát, akik nélkül nem tudtuk volna ilyen sikeresen
megrendezni a Szüre� Mulatságot! A hagyományok ápolása
segít megőrizni és erősíteni a település iden�tását. Közelebb
hozza az embereket egymáshoz, ismeretségek-, barátságok
kötődhetnek, örök szerelmek születhetnek. Feltöltődést a
hétköznapokra, élményeket, jó hangulatot adnak az elő�ünk
álló időszakra.

Reméljük, jövőre ismét találkozunk veletek, ugyani�!

Fotók: Fülöp Kristóf

Sü� győztesek a húsz
nevezőből: I. Bokorné Kerek
Mónika, II. PetrovicséMária,

III. Kiszli Pálné. Különdíjas: a 88
éves Pálinkás Mária, egy szép
köszöntő verset is küldö�.
Pálinka verseny: I. Bokor Tamás,
II. Bokor Tamás, III. Név nélkül
Irsai pálinka.

Képek Videók



Magyarország nemze� ünnepe, az államalapítás,
államalapító Szent István királyunk emléke, és az új kenyér
megszentelésének napja. Kisapostagon - hagyományosan -
az Evangélikus templomban ünnepeltünk.

A Himnusz közös éneklése után Nagy A�la, Kisapostag
polgármestere köszöntője hangzo� el. Meghívo�
vendégelőadó ez alkalommal a 15 éves Pentelei Kéknefelejcs
Hagyományőrző Népdalkör volt. Pentelei tagjaik melle�
három kisapostagi tagjuk is van. Az együ�es vezetője: dr.
Horváthné Lázár Gabriella, alapítója: a 86 éves, Pro Pentele
díjjal kitüntete� Szabó Terézia. Műsorukban arató- és
bordalok szerepeltek, és hallha�uk egy tangóharmonika
szólót, Sosztakovics keringőjét.

Voltak versmondóink: Barkóczi Veronika, aki saját versét
mondta el, és két másik vers Dalkörös szavalókkal.
Hallha�unk pár gondolatot Szent Koronánkról és az ez
alkalomból a helyszínen kiállíto� hiteles, kicsinyíte� korona-
másolatról.

Közösen énekeltünk egyházi éneket a hazaszeretetről.
Stermeczki András evangélikus lelkész szavai és az új búzából
sütö� házi kenyér megáldása után, mindenki részesülhete�
belőle kisebb-nagyobb kenyérdarabok kínálása útján.

Köszönjük mindenkinek, aki meg�sztelte jelenlétével ez
alkalmat, és közösen ünnepelhe�ünk. Hálás köszönet a
támogatóknak és a segítőknek.

(Baranyi-Kásás Margit)

Augusztus 20-i ünnepünk

Akik részt ve�ek a Karády előadáson, azok bizonyára
örömmel olvassák, hogy Dévényi Ildikó újra Kisapostagra
érkezik. A művésznő nem érkezik egyedül, a kultúrterem
színpadára hozza nekünk Fodor Zsókát, akit sokan a mai
napig Magdi Anyusnak hívnak. Az előadás címe: Terefere
Magdi anyussal.

Dévényi Ildikót telefonon értük el, hogy néhány szóban
mondja el, hogy miről szól az előadás. A művésznő nagy
örömmel ve�e, hogy Kisapostagról keressük, mert a
Karády előadasán igazánműértő közönséggel találkozo� és
olyan szerete�el várták, hogy örökre a szívébe zárta a
kisapostagi embereket. Kérdésünkre, hogy mire számíthat
a közönség, elmondta; olyan lesz, mintha Fodor Zsókával
leülnénk egy asztalhoz és hagynánk, hogy beszéljen az
életéről. Együ� riheg-röhög a közönséggel, aki bármiről
kérdezhe�. Magdi anyus az ő utánozhatatlan s�lusában
mondja el azt, amire kíváncsiak vagyunk, mindezt tabuk
nélkül. Bájjal, humorral teszi mindezt. Az előadás egy
részében Fodor Zsóka eltűnik, - addig Dévényi művésznő
mondd nagyon szép József A�la verset - majd megjelenik
újra egy parasztasszonyként.

A terefere november 4-én 18 órakor kezdődik az
önkormányzat földszin� előadótermében. Aki nem tud
elmenni Dunaújvárosban láthatja újra Dévényi Ildikót, aki
november 11-én 18 órakor az MMK-ban egy izgalmas
előadást tart majd Domján Edit életéről.

TEREFERE MAGDI ANYUSSAL

November 4. 18:00

Kisapostag, Kultúrterem



Szűkösebb gazdálkodásra kényszerülünk az idei évben
mindennapi életünkben. Sajnos így van ez a Nyugdíjas
Klubban is, ezért az idén nem tudunk különjáratú
autóbuszos kirándulás(oka)t szervezni. Szerencsére -
életkorunkból adódóan - kedvezményesen vagy
ingyen utazhatunk tömegközlekedési járműveken
(már ha szerencsének lehet nevezni, hogy elértük ezt
a kort!). Kihasználva a kedvezményeket, több
kirándulást te�ünk Budapestre vona�al, o� pedig
metróval.

Terveink közö� szerepelt a Városliget szélén nemrég
megnyílt Néprajzi Múzeum látogatása. Különleges,
nem szokványos épület, két félbevágo� dombforma
szembe találkozása, melynek völgyében az
Ötvenhatos emlékmű fémszobra áll. Az épület
homlokzatán félmillió pixel díszítés formáz csipke
mintát. Tetején tetőkert zöld növényze�el, számos
pihenőhellyel, legmagasabb pontjairól gyönyörű a
város panorámája. Az épület több szintjén számos
állandó és időszaki kiállítás mutatja be múltunk
gyönyörű tárgyait, képeit, emlékeit, nemcsak hazai, de
nemzetközi kitekintésben is. Különleges a hatalmas,
mintegy 4000 darabos Kerámiatér, amely ingyenesen
látogatható, akárcsak a Tetőkert. Nem kis teljesítmény
bejárni a kiállításokat, nem is sikerült minden részét
egy nap ala�. Közben meg-megpihentünk a kialakíto�
kényelmes fotelekben, kávézóban, é�eremben,
filmve�tésen. Különleges élményekkel gazdagodtunk.

További jól sikerült kirándulásunk volt a nyári hőség
múltával, de még ragyogó, napsütéses időben vona�al
Budapestre, majd a Vigadó téri hajóállomásról
elindulva - a Szentendrei Duna-ágon hajózva -
meglátoga�uk a mediterrán hangulatú Szentendrét.
Mintha csak egy másik korba mentünk volna vissza.
Kanyargós sikátorai, szűk, szorosan összesimuló,
macskaköves utcái, főtere, kecses templomtornyai,
múzeumai, galériái, régi kereskedőházai, hangulatos
é�ermei, cukrászdái, Duna-korzója, zsibongó élete
elbűvölt minket is. A hajó visszaindulásáig
rendelkezésre álló 5 órányi idő természetesen nagyon
kevés minden nevezetes látnivaló megtekintéséhez.
Visszajönni mindenkor érdemes.

A hajó Budapestre érkezése után rövid sétát te�ünk a
belvárosban, a Duna-parton, a Vigadó- és Vörösmarty
téren, a Deák Ferenc utcában, melyek Budapest egyik
legelegánsabb sétáló-zónáját alkotják. Közben
utcazenét hallga�uk, csodáltuk a zajló nagyvárosi
életet, az idelátogató külföldi- és magyar turisták
forgatagát.

Mindkét város éles kontrasztja a mi Kisapostagunknak,
mégis, jó ide hazatérni!

Baranyi-Kásás Margit
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Nyugdíjas Klub: Budapesti és Szentendrei kirándulások



Isten éltesse
Edit néni!

Piros Istvánné 1932-ben születe�. Nagy A�la, Kisapostag polgármestere köszöntö�e meg a 90 éves, szép kort megélt
Edit nénit a jeles évforduló kapcsán.
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Budapesten születe� az V. kerületben és o� is nő� fel.
Édesanyja kétéves korában meghalt. Nevelő anyja
házfelügyelő, édesapja gyári munkás volt. A Gróf Tisza
István utca 22-ben (ma József A�la utca) laktak és az
Erzsébet téren cseperedtek fel az öccsével, ami egy nagyon
szép tér volt, a kertészek tele ülte�ék virágokkal. Tizenéves
korában élte meg a II. világháborút, melyben a németek
feldúlták a teret és tele rakták benzineshordókkal. Féltek
a�ól, ha bombatalálat éri a helyet, akkor minden repülni
fog. A házat, amiben laktak, és a környéket is lebombázták.
Szinte mindenüket elveszíte�ék, pár ruha maradt csak meg
és az, ami az óvóhelyen volt. Mint mondta, ilyen
„élményeket” senkinek sem kíván.

Ezután, 1946-ban édesapja családjához kerültek
Kisapostagra egy vert falú házba, mert i� a megélhetés
azért biztosítva volt. Nagymamája nagyon ügyes asszony
volt, aki falusi kocsmáros volt. A szülei Budapesten
maradtak. A faluban egy bolt volt akkoriban (az épülő
skanzen helyén), oda jártak mindenért, amire csak szükség
lehete� az élelmiszertől elkezdve a petróleumig, mert
abban az időben még nem volt áram a faluban. A
Kisapostagi Földműves Szövetkezet boltjában egy jóképű
fess fiatalember volt a boltvezető, aki Dunaföldvárról
motorbiciklivel járt a kisapostagi boltba dolgozni. Edit néni
elmondása szerint egyből egymásba szere�ek, ahogy
meglá�ák egymást. Akkoriban nem volt olyan sok
lehetőség az ismerkedésre, a fiatalok főleg a szüre�
mulatságon barátkoztak, o� szövődtek nagy szerelmek,
vagy a nagymama kocsmájában ropták a táncot. Neki ilyen
szempontból egyszerűbb helyzete volt a boltos fiatallal.
Hamarosan eljegyezték egymást, amit úgy kell elképzelni,
hogy a rokonok adták össze az ételt a jeles alkalomra. A
rokonok összetarto�ak. Az egyik nagynéni húslevest
készíte�, a másik kuglófot sütö�.

Szegények voltak akkoriban, de boldogan éltek és nagyon
szere�ék egymást. Edit néni nem cserélte volna el száz
másikért sem a férjét.

Pár évig dolgozo� e helyi óvodában élelmezésvezetőként,
majd, ahogy elkezdtek építkezni háztartásbeli le�, hiszen
nem lehete� két helyen is megfelelni. Születe� három
gyermekük, de egyikük már elhunyt 62 évesen, mint ahogy
a férje is 2013-ban. 62 évig voltak házasok és sohasem
veszekedtek, mindent meg tudtak beszélni. Edit néni 90
évesen ma is ak�v. Korábban is minden zöldséget,
gyümölcsöt befőzö�, tele volt a kamra. Ahhoz voltak
szokva, hogy nem szabad semmit sem eldobálni, mindent
fel kell használni. Nem éltek gazdagságban, de a szükség is
elkerülte őket, hála a szorgos kezeknek és a ma is ép, józan
gondolkozásnak.

Edit néni elmondta, hogy bár kényszer hozta, hogy
ideköltöztek, de nem bánja, nagyon szeret Kisapostagon
élni. I� ismerte meg a férjét és i� le� családja. Ha
újrakezdhetné az életét akkor sem változtatna semmin.

90
Isten éltesse

Edit néni!



Vágáshutai Testvértelepülés meghívására „Gyü�- Ment”fesz�válon ve�ünk részt 2022.08.20-án. Boldog találkozás volt,
nagy hegyek völgyében egy festői kis falucskában �szta szívű barátok közö�.

Merész elhatározás kell ahhoz, hogy egy közösség új dolgokat hoz-
zon létre. A kisapostagi Nőegylet már 2010 óta rendez dalos talál-
kozókat, melyen 2018 -ban egy Vándor kupát is útjára indíto�unk.

Több éves kihagyás után 2022.09.04.-én a Schalbert Alapítvány,
rendhagyó találkozót szerveze�. Így le� a dalos találkozókból, I.
NEMZETISÉGI DALOS ÉS GASZTROFESZTIVÁL.

Több szempontból is rendhagyó volt az esemény, mivel nem csak
dalos formációk voltak a meghívo� fellépők, hanem nemze�ségi
táncos csoportok is. A meghívo� nemze�ségi vendégek ételeit
kóstolha�ák a vendégek.

Nagy sikere volt a Szlovák Krumpligombóc levesnek, melyet a du-
naegyházi testvértelepülés küldö�ei készíte�ek, a túrós és ká-
posztás sztrapacskának, melyet GINÓ készíte�.

A Német konyhát képviselte a pájsli ami sertés belsőségekből ké-
szült.

A háziak gazdagon készíte�ék a magyaros gulyást Nagy Károly ve-
zetésével.

Az étkek mellet a Dunaegyházi Derűs Ősz Népdalkör szlovákul és
magyarul is énekelt egységes népviseletben.

Csodás és fergeteges német táncokat mutato� be a Német Nem-
ze�ségi Tánccsoport Mezőfalváról. Öröm volt látni a csodás népvi-
seletüket és a sok fiatal arcot.

Meghívo� vendégeink voltak még a Búzavirág Dalkör Dunaújvá-
rosból, az Aranydaru Dalkör Nagyvenyimről (akik eddig őrizték a
Vándorkupát), a Vadalmafa Dalkör Baracsról és a Sárosdi Dalkör.

A meghívo� vendégekből alakult zsűri a Vándorkupát a Baracsi
Vadalmafa Dalkörnek ítélte oda a következő egy évre.

Összességében egy remek hangulatú dalos-táncos napot töl-
tö�ünk együ� barátainkkal.

Köszönet ille� a Nemze� Együ�működési Alap és a Kisapostagi
Önkormányzat támogatását, Varga Gábor országgyűlési képvise-
lőnk védnökségét, hisz a vándorkupa az ő felajánlásából indult út-
nak.

Úgy gondoljuk, hogy a rendezvény elérte célját, mert megismer-
kedhe�ünk a környezetünkben élő más települések nemze�ségi,
kulturális és gasztronómiai szokásaival.

Reméljük egy év múlva lehetőségünk lesz újabb nemze�ségi szo-
kások megismertetésére, megismerésére.

A Schalbert Alapítvány hírei
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Folytatás az első oldalról:

- Immáron a harmadik könyvét olvashatjuk, pedig még
fiatal. Mikor kezdte az írást?

- Még a főiskolán
kezdtem írogatni, úgy
�z évvel ezelő�.
Eleinte meg sem
muta�am senkinek,
csak magamat
szórakozta�am vele. A
Harry Po�er regények
hatására fantasy
történeteket kezdtem
el írni, de hamar rá
kelle� jönnöm, hogy a
világalkotás túl nehéz
téma nekem.
Angyalokról írtam, de

roman�kát szőve a történetbe, így a fantasy elhagyása után
teljesen a roman�kusműfaj felé fordultam. Cassandra Clare
könyvei inspiráltak. Nem könnyű írni, főleg egy egész,
összefüggő könyvet. Eleinte nem segíte� senki, nem
tudtam, hogyan kell a sok szálat összefűzni, főleg azért,
mert nem �sztult le bennem, hogy mit akarok kihozni
belőle, vagy, hogy mi a célom a könnyvel.

- Hogyan születe� meg az első könyve?

- Általában zenét hallgatok és az inspirál, legfőképpen a
Linkin Park, Sum41, Paramore, Thirty seconds to Mars,
Panic at the Disco zenekarok dalai... A zene hallgatása
közben jelenetek ugranak be, majd ezek történetekké
formálódnak. Ezek a különálló történetek aztán
összefonódnak egy kész egésszé. 2015-ben jelent meg a
könyvem első kiadása, ami nagyon kezdetleges volt még.
Nem volt sem megszerkesztve, sem lektorálva. Semmi
olyan, ami egy rendes regényhez kell. Ráment az első teljes
fizetésem a kiadásra. Ezt csak a közvetlen ismerőseim
olvasták, akik ugyan nagyon büszkék voltak rám, de valljuk
be, ez nagyon kezdetleges volt még. Az első regényem
2020-ban, a második 2021-ben, a befejező rész pedig most
2022-ben jelent meg. Az emelkedő árak mia� ez a kötet
több mint félmillió forintba került, mire ki tudtuk adni. De
most már együ� van a három regény, teljesen egységes
köntösben és elérhető a könyvesboltok polcain. A második
könyvem kiadása után ismertem fel igazán, hogy ez még
nem az a minőség, amit szeretnék elérni, ezért az első
könyvemet á�rtam és egy szerkesztőnek megmuta�am. Ő
nagyon sokat segíte� abban, hogy összeszede� és kerek
legyen a történet.

- Miről szólnak a könyvek?

- Ez egy háromrészes kötet, melynek a főhőse
Audrey Rose Parker, aki Kanadából Los Angelesbe

költözik a barátaihoz, akik egy nagyon híres zenekart
alkotnak. Az addig szolidan viselkedő lány egy csillogóbb és
kihívóbb környezetbe kerül, ahol az eddigi feszes
éle�elfogása változik, valamint a jó és a rossz határa
feloldódni látszik a hírességek közelében. Mindenféle
kalandba keveredik hírességekkel, zenészekkel. Könnyed,
roman�kus történetnek indul a könyv, de hirtelen egy
drámai fordulat következik be a hősnő életében, egy
tragikus esemény, melynek a feldolgozását az utolsó
kötetben mutatom be az olvasóknak.

- Hogyan formálja meg a karaktereit? Valós életből merít
a�tűdöket, emberi viselkedésformákat?

- A könyvem hősnője köthető hozzám, azonban nem
magamról mintáztam, ő inkább olyan, amilyen lenni
szere�em volna a főiskolás éveim ala�: bátor, belevaló. A
zenészek karaktere idealizált, nem a valóságot tükrözi, de
az elképzelésem mentén formáltam őket. A széthúzás
nélküli barátságba, hogy reálisabb legyen a történet, egy kis
feszültséget is belevi�em. A történetek teljesen kitaláltak,
nem kapcsolódnak valós eseményekhez.

- Milyen volt a könyvei fogadtatása?

- Az új könyvről még nem tudok beszámolni, csak pár
ember visszajelzése ért hozzám. Barátaimnak nagyon
tetszik, de lehetséges, hogy ők kissé elfogultak. Én úgy
látom, a célközönséget még nem értem el. Érdekes módon,
bár a fiatalabb korosztályról szól a könyv, az idősebbek is
szere�k. Sokan megtalálják benne azokat a helyzeteket,
amelyek ismerősek számukra. Remélem a harmadik
könyvnek is pozi�v fogadtatása lesz annak ellenére, hogy az
komolyabb témát, a gyász feldolgozását írja le.

- Van már elképzelése, hogy mi lesz a következő könyve?

- Most pihenek, az írás egy kicsit há�érbe szorul majd a
munkakezdés és a bölcsőde mia�. Már van elképzelésem,
egykötetes roman�kus történetet írok, de egy-két évet
biztosan kell várnia a közönségnek, mire elkészül a
következő könyvem.

- Jól gondolom, hogy írónőként nem tud megélni?

- Még most is furcsa, hogy írónőnek szólítanak.
Természetesen nem ez a fő foglalkozásom. Most fogok
októberben visszamenni dolgozni a Járási Hivatalba, mert
az elmúlt két évben i�hon voltam a picimmel, Natasával.

- Kisapostagon?

- Nem, már Dunaújvárosban élünk, de a szüleim és az
anyósomék (Szilágyi Lajosné, Zsuzsi, aki nemrég Kisapostag
díszpolgára le� -szerk.) még o� élnek és a szívem csücske
maradt Kisapostag. Azért is örültem annak, hogy a Költészet
Napján páran eljö�ek az írói beszélgetésre a
kultúrterembe. Nekem nagyon jól esik, hogy többen
érdeklődnek utánam a falumból.10
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A Duna nem csak költőknek, íróknak, zenészeknek ado� ihletet, hanem sportos fiataloknak is. Így volt ez két kisapos-
tagi fiatalember életében is, akiknek a nevét ismeri a kenus világ.

A kanadai Halifax ado� o�hont a gyorsasági kajak-kenu vi-
lágbajnokságnak, ahol Kristóf és Balázs is indult. A versenye-
ket együ� izgultuk át, a tévék elő� szoríto� a két sportoló-
nakmég az is, aki kevésbé rajong a sportokért. Nem is csoda,
Kisapostag büszkeségei ők!

Előző lapszámunkban megírtuk már az eredményeket, de
most sikerült beszélni a két kiválósággal a versenyről.

- Úgy gondolom a négyesben elért negyedik hely reális volt,
de jobban örültünk volna, ha dobogós helyen végzünk -
kezdte el a beszélgetést Kollár Kristóf, aki tanulmányai mia�
Pakson sportol. Majd így folyta�a: - A felnő� mezőnyben in-
dultunk, annak ellenére, hogy abban a hajóban mindenki
még az utánpótláshoz tartozo�. A rajtot elronto�uk, utána
pedig már nehéz volt onnan feljönni. Nem volt még akkor
összeszokva a csapat, a válogatók után kezdtünk el együ�
edzeni. Sőt a válogatók után két hé�el még nyito� volt amá-
sodik hely, hogy ki kerül oda.

- Nem mindegy, hogy ki hova térdel?

- Az első adja az ütemet, a második evez, ahogy bír, a harma-
dik hely egy toló pozíció, ő segít be a negyedik helyen térde-
lőnek, aki a hajó kormányzását végzi. Nekem ez volt a fel-
adatom negyedikként. Nagyon erős mezőnyben eveztünk.
Ez egy nagyon jó főpróbája volt a következő versenyünknek
az utánpótlás világbajnokságnak.

- I� milyen eredmény születe�?

- Kijavíto�uk a hibáinkat, így szinte tökéletes pályát tudtunk
menni a szegedi Maty-éren. C4 500 méteren ezüstérmet si-
került hazahoznunk. Sajnos C2 500-ban 35 századdal marad-
tunk le a dobogóról. Nagyon erős volt a mezőny, hiszen ez
olimpiai szám és már készülnek a csapatok 2024-re. Termé-

szetesen örülök az 5000 méteres egyéniben elért bronznak,
ez csillog számomra a legfényesebben. Nekem jól mennek a
hosszabb távok, mert korábban maratonoztam, ami 18 km-
es távot jelent evezve. A kínai vb-n 2019-ben ezüstérmet
szereztem. Most mindenki az olimpiára készül majd, nagyon
örülnék, ha nekem is sikerülne.

Kiss Balázs 27 évesenmár ru�nosabb versenyző. Felnő�ként
versenyez. A DKSE-től Győrbe igazolt már lassan egy éve,
mert kedvesével, Husz� Vandával, a helyi vízilabda kitűnősé-
gével o� képzelték el a jövőjüket.

- Már úgy érzetem, hogy váltanom kell, mert egy picit meg-
rekedtem. A következő olimpiai ciuklusomra új lendületet
szere�em volna nyerni és mentálisan feltöltődni.. A váltás
sikerült, hiszen az eredmények ezt igazolják. Halifax-ban
ezer párost mentem Hodován Dáviddal, aki egy paksi srác.
Bejuto�unk a döntőbe és o� hetedikek le�ünk. Németor-
szágban 500 méteren az erősebb mezőnybe kerültem, így a
B döntőben indultam, amit fölényesen megnyertem.

- Milyen tervei vannak a következő időszakra?

- Győrben sikerült felépítenem az életemet, sportolói és eg-
zisztenciális szempontból is. A jövő évben az olimpián lesz a
hangsúly, így az olimpia távok kerülnek fókuszba; az 1000 m
egyes és az 500m páros. A célom, a hazai mezőnyben kivívni
az indulási jogot, és hazánkat képviselni a kvalifikációs Világ-
bajnokságon, majd o� az olimpia kvóta megszerzése.

Balázs és Kristóf elmondása szerint nincs közö�ük rivalizá-
lás, örülnek egymás sikereinek és szurkolnak egymásért és
örülnek annak, hogy a falu érdeklődik a sikereik iránt.

Fotók: Lukács János, MKKSZ, Kiss Balázs FB

Mint az izmok, ha dolgozik az ember,
reszel, kalapál, vályogot vet, ás,
úgy pa�ant, úgy feszült, úgy ernyede� el
minden hullám és minden mozdulás.

József A�la: Dunánál (részlet)

Kollár Kristóf és Kiss Balázs sikerei



Folytatás az első oldalról

- Elsőre meglepő, sőt hihetetlen a történet. Felágaskodó
kígyóról az embernek a kobra jut eszébe. Milyen kígyó
viselkedik így?

- Hozzám is eljuto� a hír, én is
olvastam a Facebook
posztot. A leírás alapján
egyértelműen be tudtam
azonosítani a kígyót. Egy faj
él a környéken, amely ado�
esetben hasonlóképpen
viselkedik, ez pedig a kaszpi
haragossikló (Dolichophis
caspius). Kisapostag
környékén az összes
Magyarországon előforduló

siklófaj megtalálható, de a többire nem jellemző ez a
vehemens viselkedés. A vízi- és a kockás sikló például
bűzös váladékkal bírja rá az őt megfogót, hogy engedje el,
de egyik sem harap. A környéken lehet még találkozni az
erdei-, illetve rézsiklóval is, ők esetleg akkor harapnak, ha
valaki kézbe veszi őket.

- A haragossikló Magyarország legnagyobb kígyója, hossza
elérhe� a két métert is. Kifejle� korában teste dióbarna
színű, az oldalán ezüstös árnyala�al. Pikkelyei közepén
szalmasárga csík húzódik. Feje mogyoróbarna színű, hasa
sárga. Bár alapvetően kerüli az embert, ha veszélyben érzi
magát, akkor könnyen ellentámadásba lendülhet. Ha
sarokba szorítják, vagy hirtelen közelről meglepik és úgy
érzi, hogy nem tud gyorsan kereket oldani, akkor
megpróbálja a „támadóját” elriasztani. Ilyenkor gyakran
felágaskodik és odakap az ember lába felé. Ha a
meglepetés sikeres és a „támadó” meghátrál, akkor
szélsebesen elviharzik. Kézbe véve vadul csapkod és
harapással próbál kikeveredni a szituációból. A nevében
szereplő jelző a viselkedésére utal, ami hazai kígyók közö�
egyedivé teszi. Hazánkban összesen hét kígyófaj él, két
vipera és öt sikló. Mérgeskígyótól Kisapostagon nem kell
tartani, egyik hazai viperafaj sem fordul elő a környéken.
A haragossikló harapása nem veszélyes, fogaival csak a
bőrt tudja gyengén felsérteni.

Tehát a Bors cikkére utalva, semmilyen kígyótól sem kell
re�egnie Kisapostag lakosságának. Egy kiscica is akár
nagyobb sérülést tud okozni az embernek, mint egy
haragossikló.

- Ha én találkoznék egy nagy kígyóval, aki felágaskodik és
marni készül, biztos lecsapnám egy lapá�al.

- Ez minden szempontból indokolatlan, ráadásul törvénybe
ütköző cselekedet volna. A haragossikló egy fokozo�an
véde� és Magyarországon kifejeze�en ritka állat, csak
elvétve keveredik az ember közelébe. Az eszmei értéke
félmillió forint. Természetvédelmi szempontból rendkívül
értékes.

- Tulajdonképpen örülhetünk, hogy ilyenünk van. A Mezőföld
természetes lakhelye ennek a kígyónak, vagy csak ide tévedt?

- A kaszpi haragossikló Magyarországon éri el elterjedésének
északnyuga� határát. Hazánkban elszigetelt populációi
találhatóak a Budai- valamint a Villányi-hegység mészkő-,
illetve dolomit sziklagyepein. A Mezőföldön a Duna men�
löszfalakon szórványosan fennmaradt gyepmaradványokon
találjuk Dunaújvárostól Paksig. A löszfalak repedéseiben,
üregeiben telelnek, de a par�fecskék, gyurgyalagok által
készíte� üregeket is használják telelő-, illetve búvóhelynek. A
faj előfordulása szempontjából fontos, hogy élőhelyén
legyenek ilyen nagyobb méretű üregek, ahol el tud bújni. A
Mezőföldön kisszámú populáció él. Ritkán találunk levedle�
bőrt is. 2002 óta tudjuk, hogy a haragossikló Dunaújváros
déli részén is előfordul. Én személyesen 2015 óta járok
Kisapostag környékére és főleg a löszfal könyékéről szoktam
adatokat gyűjteni.

Haragos, de nem mérges

12 Fotók: Péntek A�la László



Dunaújváros és Kisapostag környékén durva becslés
szerint néhány tucat haragossikló élhet. A két
település haragossiklóit egy állománynak
tekinthetjük, mert ezen a részen összefüggő
löszfalszakasz található.

- Ha ilyen kevesen vannak, akár el is lehetne őket
nevezni.

- Ha ismernénk őket, akkor talán igen. Más módon
sikerült azonosítani őket. Budapesten rádiós jeladóval
jelöltünk meg néhány példányt, hogy az állatok
mozgásáról pontosabb képet kaphassunk. Az
eredmények azt muta�ák, hogy egyes példányok az
év folyamán nagy területet járnak be, de időről-időre
visszatérnek a búvóhelyeikre.

- Mivel táplálkozik a haragossikló?

- Egyik fő eledele valószínűleg a zöld gyík, de
madarakat, kisebb emlősöket is elfogyaszt. A nagyobb
példányok akár ürgét vagy patkányt is
zsákmányolhatnak. Szerencsére élelemben nincs
hiánya ezen a környéken, inkább élőhelyeinek
eltűnése, leromlása veszélyezte�. A
szakosztályunknak van egy haragossikló védelmi
programja, ami már évek óta fut, és ennek a
keretében gyűjtünk adatokat a haragossikló
előfordulásáról a Duna-men� településeken, így
Kisapostagon is.

- Legtöbbször a korábban már megismert élőhelyeket
szoktam látogatni. Amennyiben találunk levedle�
bőrt, akkor azt a Természe�udományi Múzeumba
továbbítjuk molekuláris vizsgálatok céljából. Erre
azért van szükség, hogy pontos képet kaphassunk az
elszigetelt élőhelyeken előforduló haragossikló-
állományok életképességéről, gene�kai
változatosságáról, beltenyészte�ségük mértékéről.
Kevés adatunk van és a faj megőrzése szempontjából
minden információ fontos lehet. Haragossikló vagy
bármilyen kétéltű- és hüllő észlelését bárki feltölthe�
a herpterkep.mme.hu honlapra, hozzájárulva ezzel az
ado� faj védelméhez. Nekünk, akik ismerjük a
haragossiklót nem újdonság a viselkedése, de a
legtöbb ember számára meglepő az előfordulása is.

Remélem a beszélgetésünk sok félreértést �sztázo�.

ISKOLAI HÍREK
Nagy izgalommal és sok újdonsággal kezdtük meg
szeptember 1-én az új tanévet. Iskolánk tanulói létszáma
jelentősen megnő�, ami az első osztályba beiratkozó
gyerekek magas létszámának is, és a másik intézményekből
átjö� gyerekeknek is köszönhető. Kénytelenek voltunk
tehát újraszervezni az iskolai életünket. Mindez
természetesen örömteli „gondot” okozo� számunkra. A
tantermek száma a volt ebédlő termével kibővült.
Köszönet az Önkormányzat segítségéért ebben. Délelő�
két összevont osztályban dolgozunk a gyerekekkel, délután
pedig egy új kolléganő segítségével, napközi formájában
töl�k el szabad- és tanuló idejüket a gyerekek.

Jó hangulatban, a szokásos magas színvonalú munkával,
rengeteg szabadidős program megtervezésével indíto�uk
el a 2022-2023.-as tanévet.

Tanító nénik

13



14

Hét idei és két tavalyi képzősünk jól haladt a pilóta
képzésben. Sikeres elméle� oktatás és orvosi vizsgálat
után május elején kezdődtek a gyakorla� repülések.
Nagyon jó kis csapat alakult ki, egymást segítve
repülték le a közel 30-70 felszállást fejenként. 55-65
repülés után már egyedül is repülhetnek. Az
alapképzés után 5 egyedüli repülés jelen� a "B"
vizsgát.

Az idén már ke�en teljesíte�ék ezt a feltételt. Illyés
András még tavaly kezdte, és Wetzel András az idei
kezdők közül elsőként le� "B" vizsgás. Egyik pilóta
lányunk, Szentgyörgyi Fruzsina megrepülte a "C"
vizsgát, ami már igazi termikelést jelent. Tíz percet
kelle� a csörléses felszállás után repülnie, miközben
közel ezer méterre emelkede� a gépével.
Megszülete� Mészáros Máté első 500 km-re is, ami
azt jelen�, hogy a felszállás után a gépével egy előre
kijelölt háromszög pályán több, mint 500 km-t repült
leszállás nélkül. Ezzel Máté teljesíte�e az "F", azaz a
gyémántkoszorú egyik feltételét.

A klub tagjai részt ve�ek a Magyar Nemze�
bajnokságon is Szegeden, ahol megállták a helyüket.
Mivel a vitorlázórepülés technikai sport
elengedhetetlen lenne egy mai, korszerű versenygép.
Egy ilyen gép jelenlegi ára 80-100 millió forint. Még
nem te�ünk le róla, hogy legyen ilyen gépünk. Az ilyen
gépekkel akár 140 km/órás átlagot is repültek 500 km-
en.

Júliusban kivi�ünk egy gépet a "Kék szalag" vitorlás
verseny helyszínére, ahol nagyon nagy sikere volt.
Júliusban volt olyan nap, hogy a felhők alapja
háromezer méteren volt, azaz addig lehete�
emelkedni.

Bizakodók vagyunk a jövőt illetően és várjuk az
érdeklődőket, akik szeretnék kipróbálni a
vitorlázórepülést, motoros repülést, vagy
tandemugrást a reptéren.

Ha az időjárás engedi, akkor október közepéig
rendszeres repülések lesznek.

Tóth Imre, Vitorlázórepülő Szakosztály vezető

Pilótákat képzünk

Wetzel András

Mészáros Máté Balatonfüreden

A hangár

Szentgyörgyi Fruzsina
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2022.09.01-04-ig Spanyolországban, Banyoles-ben rendezték meg a 14. EDBF Nemzetek közö� Sárkányhajó Európa
Bajnokságot, melyen mi is képviseltük a magyar színeket. Volt o� minden: varázslatos hegyekkel körülve� tó, villámlás-
vihar, hőség, szervezési malőr, elviselhetetlen páratartalom, országok közö� összekacsintás, káosz, evakuálás, de
legfőképpen sok-sok csata a pályán.

SE.

STEEL

A magyar válogato� - a viszonylagosan kevés versenyzője ellenére-,
14 érmet vívo� ki, mellyel az összesíte� éremtábla 4. helyére
kerülhete� fel. Pontosítva az elért eredményeket a magyar
válogato� Premier és U24 legénységek 5 arany, 5 ezüst, a Senior
csapatok pedig 3 ezüst és 1 bronzéremmel, valamint 1 negyedik, 1
ötödik és 1 hatodik helyezéssel térhe�ek haza.

A DRAGON STEEL SE (DSSE) versenyzői tekintetében ez 3 ezüst és 1
bronzérmet jelente�. A 27 fő Senior válogato�ból, 17 kere�agot
ado� a DSSE, tehát a Senior csapatok gerincét a DRAGON STEEL SE
adta ki. Többek közö� ezért is, a Magyar Sárkányhajó Szövetség
(MSSZ) az egyesület elnökét Tóth Editet kérte fel a Senior
korosztályú (A, B és C) csapatok kapitányának, így ő készíte�e fel és
koordinálta a 40 év fele�eket.

A magyar csapatok a Banyoles-i Eb-én a kiválóan teljesíte�ek,
együ� 14 dobogós érmet harcoltak ki, büszkék lehetünk a magyar
sárkányhajó válogato� teljesítményére!

A DRAGON STEEL SE válogato� kere�agjai:

Bárdos Helga, Bényi Andrásné, Biró László, Biró
Vivien, Gál-Berey Tünde, Hallas János, Kiss Erzsébet,
Kótai Ferenc, Körmendi László, Nyíri Andrea,
Simonidesz Zoltán, Sipos Árpád, Szatmári Csaba,
Tóth Edit, Tóth Gergely, Varga Béla, Vércse Edit

Tóth Edit

A Nemzetek Közötti Sárkányhajó Európa Bajnokságon

 
A Banyoles-i Nemzeti Eb-én elért helyezések 

200 m  500 m  2000 m 
Premier mix nagyhajó 1. Premier open kishajó 2. Premier mix nagyhajó 1. 
Premier open kishajó 2. Premier női kishajó 1. Premier open kishajó 2. 
Premier női kishajó 1. Premier mix kishajó 2. Premier női kishajó 1. 
Senior A mix kishajó 2. U24 mix kishajó 2. Senior A mix kishajó 2. 
Senior B open nagyhajó 4. Senior A mix kishajó 3. Senior B open nagyhajó 2. 
Senior C open kishajó 5.  Senior C open kishajó 6. 

DRAGON



Növénybörze
Október 15-én szombaton 15  és 17 óra között a 

kisapostagi TEMPLOMKERTBEN 
szobanövények, virágmagok, virághagymák,

gyökeres csemeték csereberéjére 
jó lehetőség kínálkozik.

Nagyobb növény esetén elég egy fotót hoznod.
 

A részvétel kötelezettség nélküli.
 

Ami NEKED felesleges, az másnak ÖRÖM lehet! 
 

Ne hagyd Ki, készülj rá!
 

Ne hagyjuk a legkisebb értékeinket sem kárba
veszni!

 
Orvosi Rendelőért és a Teljes Emberért

Alapítvány
 

KISAPOSTAGI KRÓNIKA

Alapító: Kisapostag Község Önkormányzata, 2010.

Lapnyilvántartási szám: KÖH 163/1069/2/2010 OSZK ISSN 2062-5421

Kiadó: Polgármesteri Hivatal, Kisapostag
Szerkesztő: Kállai Félix, email: kisapostagikronika@gmail.com

Készült 600 példányban
2022. szeptember 21.

Nyomda: Extra Média Nyomda K�. Székesfehérvár
A sokszorosításért felelős: Szabó Dániel, ügyvezető

FIGYELEM!

A hűvös, csapadékos időjárásnak köszönhetően Fejér
megyében is megszűnik a tűzgyújtási �lalom 2022.
szeptember 20-tól. A Nemze� Élelmiszerlánc-bizton-
sági Hivatal (Nébih) felhívja a lakosság figyelmét, hogy
legyenek fokozo�an körültekintőek, Magyarországon
ugyanis az erdőtüzek 99 százalékát emberi mulasztás
okozza.

Fontos, hogy erdőterületen tüzet rakni a tűzgyújtási �-
lalom visszavonása után is csak a kijelölt és kiépíte�
tűzrakóhelyen szabad, szélcsendes időszakban úgy,
hogy az a környezetre veszélyt ne jelentsen. A tüzet
nem szabad felügyelet nélkül hagyni, távozás után pe-
dig gondoskodni kell annak biztonságos eloltásáról.
Fokozo� figyelemmel kell eljárni az erdőn kívüli, illet-
ve a lako� területeken is, mert a felügyelet nélkül ha-
gyo� tűz könnyen továbbterjedhet. A tűz őrzéséről és
annak eloltásáról a tűzvédelmi szabályok betartásáról
a tűz gyújtója minden esetben köteles gondoskodni.

Kérem mindenki körültekintően járjon el és a tűzgyúj-
tási szokások a megszoko� rendben történjenek!


